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ANSLAG/BEVIS Kommunfullmäktige 2021-06-16 §§ 110-124 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla 

Datum när anslaget sätts upp   

Datum när anslaget tas 

ner   

2021-06-23 

Förvaringsplats för protokoll 

  2021-07-15 

Kommunhuset Finspång 

 

Plats och tid: 

 

Digitalt, den 16 juni 2021, kl. 16:00-19:05 

Beslutande: Berit Martinsson (S) 

Thomas Larsson (S) 

Jonas Andersson (M) 

Ulrika Jeansson (S) 

Patrik Karlsson (S) 

Jonny Persson (S) 

Riitta Leiviskä-Widlund (S) 

Jan-Erik Svenblad (S) 

Frida Granath (S) 

Jan-Erik Heintze (S) 

Mats Annerfeldt (S) 

Ann-Britt Wrenner Karlsson (S) 

Magnus Moberg (S) 

Britt-Marie Jahrl (S) 

Lena Lindberg (S) 

Bengt Eriksson (S) 

Helena Berg (S) 

Josefina Leo (S) 

Hugo Andersson (C) 

Åsa Johansson (C) 

Sune Horkeby (C) 

Marie Johansson (KD) 

Stefan Ackeryd (KD) 

Carl-Gustaf Mörner (M) 

Inge Jacobsson (M) 

Ritha Andersson (M) 

Rune Larsson (M) 

Lilian Bressler (M) ersätter Christina Dahl (M) 

Ralph Kronholm (M) 

Christer Forsshéll (M) 

Torgny Maurer (SD) 

Sven-Inge Eriksson (SD) ersätter Ann-Sofie Olsson (SD) 

Nathalie Pettersson (SD) 

Ulla-Britt Edengren (SD) ej närvarande 

Kai Hallgren (SD) 

Evelina Gustafsson (SD) 

Gerd Femerström (SD) 

Börje Axelsson (SD) 
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Conny Lindgren (V) 

Stefan Carlsson (V) 

Ingrid Westlund (V) 

Christer Nyberg (V) (Leila Marttila (V) ersätter under §§ 110-112) 

Mikael Wallin (L) 

Britt-Marie Hamnevik Söderberg (L) 

Ingela Billström (MP) 

Ersättare: Khajroullah Karimi (S) ej närvarande 

Birgit Svärd (S) 

Reine Hansson (S) 

Ingrid Ström (S) ej närvarande 

Bill Johansson (S) ej närvarande 

Solvig Svensson (S) ej närvarande 

Johan Lennartsson (S) ej närvarande 

Amela Bosnjakovic (S) ej närvarande 

Carola Persson (S) ej närvarande 

Kristin Yderfors (C) ej närvarande 

Kristina Carlsson (C) ej närvarande 

Kristin Andersson (KD) 

Siv Harrysson (KD) ej närvarande 

Lilian Bressler (M) 

Bert Egnell (M) 

Jan-Erik Andersson (M) 

Ann-Charlotte Thuresson (M) 

Leila Marttila (V) 

Tarek Jalbot (V) ej närvarande 

Tommy Jacobsson (L) ej närvarande 

Åke Kinnander (L) 

Monica Brodén (MP) 

Bengt Nordström (MP) ej närvarande 

Övriga 

deltagare: 

 

Johan Malmberg kommundirektör, Jonas Andersson kansli- och utvecklingschef, 

Tomas Söderström IT, Maria Forneman kommunsekreterare 

Plats och tid 

för justering: 

 

Kommunstyrelsens kontor, onsdag 23 juni, kl. 11.30 

 

Underskrifter: 

 

Sekreterare 

 

_______________________________ 

Maria Forneman 

 

Paragraf 

 

110 - 124 

 

Ordförande 

 

__________________________________________________________ 

Berit Martinsson (S) 

 

Justerare 

 

__________________________________________________________ 

Bengt Eriksson (S)                          Christer Forsshéll (M) 
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Innehållsförteckning 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 2021-§ 110 

  

Information om Coronapandemin, Finspångs kommun 2021-§ 111 

  

Information om verksamheten i regionen 2021-§ 112 

  

Information från kommunfullmäktiges beredningar 2021-§ 113 

  

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 2021-§ 114 

  

Rapportering utifrån bifallen motion om psykisk ohälsa bland 

unga i Finspång 

2021-§ 115 

  

LSS-boende Sundsvägen Hyresavtal 2021-§ 116 

  

Upphandling drift och skötsel Arena Grosvad 2021-§ 117 

  

Samråd om detaljplan för Bränntorp 3:1 m fl 2021-§ 118 

  

Borgensåtagande Finspångs missionsförsamling-upphör 2021-§ 119 

  

Ekonomisk redovisning - tertial 1 2021 2021-§ 120 

  

Tillsättande av politisk kommitté med uppdrag att göra en 

översyn av styrdokument för det politiska arbetet inför 

mandatperioden 2023- 2026 

2021-§ 121 

  

Rapportering investeringar årsbokslutet 2020-12-31 2021-§ 122 

  

Val av ny ledamot till sociala myndighetsnämnden samt val av 

ny ledamot till lärandeberedningen 

2021-§ 123 

  

Delgivningar 2021-§ 124 
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2021-§ 110 

 

Fastställande av föredragningslistans innehåll 

Ordförande Berit Martinsson (S) föreslår att till föredragningslistan lägga till 

dessa två ärenden: 

- Rapportering investeringar årsbokslutet 2020-12-31 

- Val av ny ledamot till sociala myndighetsnämnden samt val av ny 

ledamot till lärandeberedningen  
 

Kommunfullmäktiges beslut  
 

1. Att till föredragningslistan lägga till ärendena: 

-Rapportering investeringar årsbokslutet 2020-12-31 

-Val av ny ledamot till sociala myndighetsnämnden samt val av ny 

ledamot till lärandeberedningen  

 

2. Att fastställa föredragningslistans innehåll 

- - - - - 
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2021-§ 111 
 

Information om Coronapandemin, Finspångs kommun 

 

Johan Malmberg, kommundirektör, ger en uppdaterad information om 

Coronapandemins läge i Finspångs kommun. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 112 
 

Information om verksamheten i regionen 

 

Ulrika Jeansson (S) berättar att Regionen tidigare informerat om ny 

trafikupphandling för tätortstrafik i Finspång. Nu har de ett förslag som beräknas 

träda i kraft i juni 2022. Förslaget går bland annat ut på att anropstrafiken inte 

kommer att finnas, utan istället blir det två linjer med en mycket bättre tidtabell 

och där bussarna går en gång i timmen och på vissa sträckor en gång i 

halvtimmen. I det stora hela tycker Ulrika att förslaget ger en förbättrad 

kollektivtrafik för tätort i Finspång. 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
 

   



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 7 (27)  

Sammanträdesdatum  

2021-06-16  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 113 
 

Information från kommunfullmäktiges beredningar 

Lärandeberedningen 

Sune Horkeby (C) informerar om att de förhoppningsvis har en beslutsrapport 

om arbetsmarknadsstrategin klar till fullmäktige i november. 

 

Demokratiberedningen 

Magnus Moberg (S) informerar om att de jobbar vidare med former och forum 

för ungas inflytande genom kontakt med skolorna och att synliggöra 

kontaktvägar. De har kontakt med Strängnäs kommun om hur de går tillväga. 

Demokratiberedningen har också haft möte med kommunfullmäktiges 

presidium. Magnus vill också propagera för att demokratin fyller 100 år, och så 

efterfrågar han nomineringar till demokratistipendiater. Krav för vad som ska 

uppfyllas för att komma ifråga som stipendiat kommer att läggas ut på webben. 

 

Miljö- och samhällsberedningen 

Mats Annerfeldt (S) informerar om att de fortsätter med avfallsplanen och att de 

förbereder en medborgardialog för att få input i vad som är bra eller dåligt. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att ta informationen till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 114 
 

Ledamöternas frågestund - frågor och svar 

 

Ingrid Westlund (V) ställer följande frågor till Frida Granath (S), utbildningsråd: 

I vilken omfattning kommer lovskola att ordnas i Finspång? Deltar samtliga 

skolor? 
 

Frida Granath (S) svarar: 

Bergska, Grosvad och Nyhem kommer att ha lovskola nu i sommar. För lägre 

åldrar ser det lite olika ut på enheterna. En del har planerat för höst, vinter och 

nästa sommar. Jag skickar frågorna vidare till förvaltningen så att de får titta på 

detta. 
 
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 

1. Att anse frågan besvarad  

 
- - - - - 
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2021-§ 115   Dnr: KS.2019.0914 

 

Rapportering utifrån bifallen motion om psykisk ohälsa bland 
unga i Finspång 

Beskrivning av ärendet 

Vänsterpartiet inkom 2019-09-11 med en motion rörande insatser för att öka 

psykiskt välmående hos unga.  Motionen bifölls av kommunfullmäktige 2020-

05-03. Denna tjänsteskrivelse är en rapportering gällande sektor utbildnings 

arbete utifrån beslutad motion.  

Analys av skolsköterskors och skolkuratorers arbetssituation 

Sedan 2020 är såväl skolkuratorer som skolsköterskor organiserade inom 

Centrala barn- och elevhälsan (CBEH) med en gemensam gruppchef. Gruppchef 

har tät kontakt med sina arbetsgrupper och regelbunden avstämning, vilket 

möjliggör överblick över arbetssituation, arbetsbelastning och mående. Vid 

sjukdom eller arbetstoppar kan resurs omfördelas för kortare eller längre tid. Vid 

en första översyn av skolkuratorernas arbetssituation fann gruppchef stora 

skillnader beträffande elevantal och arbetsbelastning, varför en omfördelning av 

resurser genomfördes, för ökad likvärdighet och minskad arbetsbelastning. Vid 

resursfördelning beaktades inte enbart elevantal utan även antal skolor, restid, 

elevsammansättning och behov i elevgruppen. 

Skolsköterskor arbetar utifrån ett nationellt program och har många lagstadgade 

arbetsuppgifter. 2020 utökades detta program med ytterligare vaccinationer, 

vilket påverkat deras arbetsbelastning. Skolkuratorers uppdrag definieras i 

kommunens elevhälsoplan, och deras arbetsuppgifter omfattar såväl individuellt 

stödjande arbete, arbete på gruppnivå och organisatoriska frågor. Båda dessa 

yrkeskategorier upplever en tung arbetsbelastning utifrån att många barn och 

unga har bristande psykisk hälsa, skolfrånvaro och svårigheter att klara sin 

skolgång. Man upplever att rådande pandemi väsentligt påverkat både elevers 

skolsituation och mående och att den egna arbetsbelastningen ökat med fler 

samtal/insatser, orosanmälningar och remisser till olika instanser. Det finns 

samtidigt data som antyder att elevhälsan inte upplevs som tillgänglig för 

eleverna, varför behovet kan vara ännu större.  

Utökning av skolsköterskor och skolkuratorer 

Sektorn har sedan motionen skrevs utökat bemanningen med 1,0 skolkurator, 

tillsvidareanställning. Denna förstärkning har tillförts grundskolan, då 

gymnasiets kuratorer redan hade ett lågt elevantal per anställd. Vidare har 

tidsbegränsad utökning av skolsköterska om 0,8 tjänst skett.  

Slutbetänkandet Utredningen om elevers möjligheter att nå kunskapskraven 

(SOU 2021:11) föreslår en lägsta nivå av godtagbar bemanning av skolsköterska 

och skolkurator. Jämfört med denna lägsta nivå har Finspång i genomsnitt en 

högre bemanning av både skolkuratorer och skolsköterskor.  Notera att detta 
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enbart gäller vid utökad tjänst skolsköterska och att om denna tjänst upphör blir 

elevantalet per anställd högre än lägst acceptabel nivå.   

CBEH bedömer utifrån elevantal tillgången till skolkurator som god i 

grundskolan och gymnasieskolan. Tillgången till skolsköterska är god i 

gymnasiet, och acceptabel i grundskolan. På enhetsnivå varierar tillgången till 

skolkurator och skolsköterska något, varför fortsatt översyn kommer att behövas. 

Sett till övriga faktorer som påverkar, både upplevt ökande behov men även 

många olika skolor att täcka, är arbetsbelastningen ändå hög. Utifrån denna 

bedömning ser CBEH behov av att i första hand kunna permanent utöka 

bemanning av skolsköterska. Årskostnaden för detta beräknas till 640 000 kr. I 

nuläget bekostas utökning av vakans på andra tjänster, och långsiktig 

finansiering saknas. CBEH ser ur ett helhetsperspektiv på ungas hälsa inga 

möjligheter att inom befintlig budget prioritera bort andra tjänster till förmån för 

utökning av skolsköterska. Inför kommande budgetår ser förvaltningen att dialog 

med politiken behövs kring fortsatt finansiering.   

Fortlöpande information till kommunfullmäktige om de åtgärder som 

genomförs för att minska ungas psykiska ohälsa 

I uppföljning av strategisk plan finns flera bidrag som rör psykisk hälsa, och 

genomförda insatser redovisas lämpligen här.  

Uppföljning och utveckling av elevrådsarbetet på grundskolan  

Inflytande och delaktighet följs årligen upp genom Skolverkets enkäter och 

redovisas i kvalitetsrapporter. Frågan om att kunna påverka sin skolgång följs 

upp i Om mig-enkäten. Indikatorn ”Elevers och föräldrars upplevda delaktighet i 

förskola, fritidshem, grundskola och gymnasieskola” finns med i uppföljningen 

av strategisk plan.  

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ta informationen till protokollet 

 

- - - - - 
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2021-§ 116   Dnr: KS.2020.0556 

 

LSS-boende Sundsvägen Hyresavtal 

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningen har genomfört en hyresavtalsupphandling av LSS boende vid 

Sundsvägen i Finspång. Beslut om upphandling togs i kommunfullmäktige under 

hösten 2020. 

Upphandlingen baserades på ett boende placerad på en av kommunens anvisade 

tomter vid Sundsvägen i Finspång. Upphandlingen innehöll 12 lägenheter 

uppdelade på två separata boendeenheter. 

Upphandlingen genomfördes i två steg där första steget var en förkvalificering 

för att ges möjlighet till att kunna lämna anbud. Här bestämdes att fem 

leverantörer skulle sållas fram.  I alla upphandlingar för att överhuvudtaget 

kunna bli godkänd så ställs grundläggande kvalificeringskrav. 

Kvalificeringskraven innebar att anbudsökande skulle ha en ekonomisk stabilitet, 

inte ha skulder till kronofogden etcetera och därmed kunna uppvisa erfarenhet av 

det som upphandlas. 

Då förkvalificeringen var genomförd så erbjöds fem leverantörer att lämna anbud 

i andra steget. Utöver lägst pris så värderades sex ytterligare mervärden: 

Uppfyllande av beställarens verksamhetsbeskrivning, Hänsyn till brukares behov 

och beteenden, Skapa en god arbetsmiljö, Gestaltning, Organisering av 

förvaltning samt Energiförbrukning.  

Förvaltningen mottog sex anbud inför utvärderingen. (En anbudsgivare lämnade 

två alternativa anbud vilket är fullt möjligt i en upphandling.)  

Utvärdering av anbuden genomfördes av en grupp bestående av Per Kyhle 

upphandlingskonsult, Petra Käll Antonsen social omsorg samt Fredrik Björkman 

Fastighetsenheten. 

När utvärdering av anbuden var genomförd kunde det konstateras att vinnare var 

Selhall Fastigheter AB, Tegnergatan 8, 113 58 Stockholm.  Deras anbud var 

2 225 000 kr/år. Övriga anbud låg i spannet om 2 250 000 till 2 890 000 kr/år. 

Tilldelning av anbudet har skett och framtagande av hyresavtal har genomförts i 

förhandling mellan förvaltning och Selhall fastigheter AB. 

Upphandlingen har utvärderats utifrån kallhyra. Hyreskontrakt som presenteras 

för kommunfullmäktige är framförhandlat som s.k. varmhyra. Det ger ett mer 

förutsägbart avtal för verksamheten och samtidigt mindre administrativt arbete 

för förvaltningen. 

Förelagt avtal är 15-årigt med nio månaders uppsägningstid. I annat fall förlängs 

avtalet med tre år i taget.  
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Anbudsgivaren köper fastigheten Nyhem 1:6 enligt fastlagd prissumma vilken 

regleras genom separat beslut. 

Utöver detta avtal uppstår kostnad för anslutningsavgifter som inte gått att 

kostnadsberäknats i upphandlingen. Hanteringen av detta regleras antingen 

genom engångsbetalning eller tilläggshyra. 

Yrkanden 

Torgny Maurer (SD) yrkar att ärendet återremitteras, att upphandlingen avbryts 

och att förvaltningen får i uppdrag att utarbeta ett nytt förslag som innebär ett 

nytt anbudsförfarande med förutsättningarna att kommunen sedan förvaltar och 

driver LSS-boendet i egen regi. 

SD anser att liggande förslag innehåller för mycket oklarheter. Begärda relevanta 

handlingar för att kunna fatta ett så fördelaktigt beslut som möjligt för 

kommuninvånarna saknas fortfarande.  
En ekonomisk kalkyl av den totala kostnaden för att driva boendet saknas. Hur 

många som förväntas anställas. Den beräknade besparingen för social sektor mot 

dagens situation. Att bygga i egen regi!  
Initialt framlades att ett LSS-boende skulle kosta mellan 30-40 milj att uppföra. I 

prospekt från entreprenör framgår att kostnaden för byggnation kommer att ligga 

på ca 23 milj. Ägarstrukturen och långsiktigheten för föreslagen entreprenör 

oklar. Det saknas en utförlig utredning om hyreskostnaden på 2,250 000 kr /år 

under en 15-årsperiod är rimlig och särskilt mot beaktande att det framkommit 

att hyresskulden ändå läggs till kommunens totala låneskuld.  

 

Inge Jacobsson (M), med instämmande av Marie Johansson (KD), yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Hugo Andersson (C), Mikael Wallin (L), Ulrika Jeansson (S) och Ingela 

Billström (MP) yrkar även de bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och 

de yrkar avslag till Torgnys yrkande om återremiss. 

Kai Hallgren (SD) yrkar bifall till Torgny Mauers (SD) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden tar först upp yrkandet om återremiss och ställer det på bifall eller 

avslag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige avslår yrkandet om återremiss. 

Därefter konstaterar ordföranden att det endast finns ett förslag till beslut, 

kommunstyrelsens förslag, och att kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 
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Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att godkänna förelagt hyresavtal mellan Finspångs kommun och Selhall 

fastigheter AB Org. nr:559309–3742 

2. Att Hyreskostnaden belastar Social Omsorg 

Reservation 

Torgny Maurer, Kai Hallgren, Sven-Inge Eriksson, Nathalie Pettersson, Evelina 

Gustafsson, Gerd Femerström och Börje Axelsson (alla SD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande. 

- - - - - 
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2021-§ 117   Dnr: KS.2021.0203 

 

Upphandling drift och skötsel Arena Grosvad 

Beskrivning av ärendet 

Medley AB har sedan 2016-01-01 enligt avtal med Finspångs kommun ansvarat 

för drift och skötsel av Arena Grosvad. 

Under 2020 har avtalet med Medley AB sagts upp och löper ut 2021-12-31. 

För att en ny upphandling ska ske med hög kvalitet och utan tidspress diskuteras 

i maj 2021 en förlängning av avtalet mellan 2022-01-01 och 2022-06-30. En 

förlängning av det slaget har förekommit mellan Medley AB och avtalspartner i 

flera kommuner under året med anledning av Corona-pandemin. 

 

Föregående upphandling och förfrågningsunderlag 

Vid föregående upphandling togs ett förfrågningsunderlag fram som sedan 

utgjorde avtalet mellan Medley AB och Finspångs kommun. För 

förfrågningsunderlaget i sin helhet. 

I avtalet ingår att Medley som entreprenör ansvarar för: 

- Familjebad med upplevelsedel, 25m bassäng, rehab-bassäng, utomhusbassäng, 

relax, träningslokaler (gym) och kafé. Restaurang och bowlingdel ingår inte i 

entreprenaden 

- Entrétorg och övriga lokaler 

- Entré till samtliga anläggningar 

- Omklädningsrum för bad och träningslokaler 

- Personallokaler 

- Konferensutrymmen 

- Aluceum 

- Ishall och bandyplan 

- Konstfryst bandyplan 

- Fotbollsplaner och friidrottsarena 

- Övriga grönytor inom Grosvadsområdet 

- Grustennisbanor 

- Bågskyttebanor 

- Konstsnöanläggning 

- Parkeringsytor 

- Mollevallen 

- Idrotts- och friluftsanläggningar utanför Arena Grosvad: Utomhusbadplatser, 

kanotleder, elljusspår, andra motionsspår, cykelleder, vandringsleder 

- Klippning av föreningsägda fotbollsplaner 

- Campingplats 

- Uthyrning av idrottshallar och fotbollsplaner 
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För att gå vidare med en ny upphandling behöver kommunstyrelsen fatta beslut 

om ett av tre nedanstående alternativ: 

Alternativ 1 

Finspångs kommun går ut med ett förfrågningsunderlag som omfattar en 

totalentreprenad likt avtalet med Medley idag. Se bilaga 1 och 2. 

Alternativ 2 

Finspångs kommun går ut med ett förfrågningsunderlag som omfattar 

entreprenad av badhus och/eller gym. Detta alternativ för med sig att Finspångs 

kommun tar tillbaka drift och skötsel kring vad som presenteras på föregående 

sida. 

Alternativ 3 

Finspångs kommun tar tillbaka till förvaltningen samtlig drift och skötsel av 

Arena Grosvad. Detta inkluderar drift och skötsel av vad som presenteras på 

föregående sida men med tillägget att även badhus och gym drivs i kommunal 

regi. 

Organisatoriska perspektiv 

Vad gäller de organisatoriska perspektiven kommer alternativ 1 inte innebära 

några förändringar. Entreprenören kommer ha drift- och skötselorganisationen 

hos sig själv. 

Vad gäller de två andra alternativen innebär det att Finspångs kommuns 

förvaltningsorganisation skulle behöva ses över. Antingen skulle en 

fritidsförvaltning med ett stort drift- och skötselansvar och med en 

anläggningschef på Arena Grosvad behöva tillskapas. Ett annat alternativ vore 

att drift- och skötselansvaret för fritidsanläggningar placeras på 

fastighetsförvaltningen. 

Fastighetsförvaltningen upplever att drift och skötsel på Grosvadsområdet inte 

har fungerat under avtalstiden, både vad gäller underhåll från entreprenören och 

bristande samarbete och dialog mellan Finspångs kommun och Medley, 

framförallt inom respektive driftorganisation. 

Fastighetsförvaltningens samlade bedömning av arbetet tillsammans med 

Medley på Grosvadsområdet är att det inte har fungerat alls. Fastigheterna och 

relationerna till föreningarna sköts inte enligt avtal och mycket av arbetet har 

kommit att falla tillbaka på kommunen som i sin tur även fått ta emot kritik för 

bristande drift och skötsel. 

Om ett övertagande av befintlig personal på Medley sker så finns beredskap och 

kompetens att ta hem drift och skötsel i egen regi from årsskiftet 21/22. 

Ekonomiska perspektiv 

Det är svårt att åskådliggöra ekonomiska perspektiv mer än de stora 

penseldragen. Givet alternativ 2 eller alternativ 3 kommer ett entreprenörsbidrag 

(idag på ca 350 tkr/mån) att försvinna som en månatlig utgift. Kostnaden för drift 

och skötsel kommer emellertid istället att hanteras inom den kommunala 

förvaltningen. Fastighetsförvaltningen upplever att de idag redan gör en hel del 

vad gäller drift och skötsel på Arena Grosvad, vilket talar för att vi redan idag 
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har en kostnad och vid val av alternativ 2 skulle det inte nödvändigtvis innebära 

en fördyring utan snarare en besparing på ca 300 tkr/mån givet lika stor 

underhållsinsats som tidigare år. Ett medskick från dialogen med 

fastighetsförvaltningen är att det måste finnas en balans mellan vad Finspångs 

kommun skjuter in i anläggningen och hur entreprenören återinvesterar i 

anläggningen, dvs. vad får medborgaren i Finspångs kommun får för pengarna. 

Finspångs kommun skulle uppbära en initial kostnad för de inventarier och 

maskinpark som Medley idag råder över på Arena Grosvad. Som förvaltning och 

som ansvarig för drift och skötsel skulle dessa behöva köpas loss vilket innebär 

att budgeten tyngs med en rejäl engångskostnad samt återkommande kostnader 

för reparation och service på dessa inventarier. Utifrån ett kommunalt 

övertagande av drift och skötsel kommer det vara oberoende värderingsman som 

sätter priset på inventarier och maskinpark. 

Berörda föreningar 

Vid kontakt med de föreningar som har sin verksamhet på Arena Grosvad 

upplever de att det fungerar bra inomhus medan det har varit viss problematik 

med underhållet utomhus, exempelvis skötsel av gräsytor, staket osv. 

Kommunstyrelsens beslut 26 maj 2021: 

Efter yrkande från Ulrika Jeansson (S) och beslutsgång så beslutade 

kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige alternativ 2, men med en 

ändring så att det lyder: 

”Finspångs kommun går ut med ett förfrågningsunderlag som omfattar 

entreprenad av badhus, gym, camping och restaurang. Detta alternativ för med 

sig att Finspångs kommun tar tillbaka drift och skötsel kring vad som presenteras 

under beskrivningen av ärendet.”  

 

Yrkanden 

Ulrika Jeansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

 
Torgny Maurer (SD) yrkar på förvaltningens förslag alternativ 3 med följande 

ändringar: ”Att Finspångs kommun tar tillbaka till förvaltningen samtlig drift 

och skötsel av Arena Grosvad. Detta inkluderar drift och skötsel av (vad som 

presenteras i underlaget) men med tillägget att även badhus drivs i kommunal 

regi. (Gymmet undantaget) Och med följande tillägg: ”Att förvaltningen 

återkommer till kommunstyrelsen för beslut om förslag till kommunal 

organisation av drift och skötsel”. 

Motivering till detta lyder: ”I beslutsunderlaget framgår det att samarbetet mellan 

entreprenör och kommun inte varit tillfredställande. Det gäller i huvudsak drift, 

skötsel av övriga idrotts och fritidsanläggningar, men även till viss del själva 

badanläggningen.  

Kommunen betalar årligen ut stora summor i driftstöd till entreprenören - till en 

anläggning vi själva (Kommunen) har uppfört, äger och amorterar av lån på. Den 

genererar heller inga inkomster direkt till kommunen.  
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Allt detta Sammantaget är ett tungt argument för att kommunen skall ta tillbaka 

skötsel, drift av fritids o idrottsanläggningar enligt beskrivning samt även drift och 

skötsel av badanläggningen, gymmet undantaget.” 

Mikael Wallin (L) yrkar att Finspångs kommun går ut med två 

förfrågningsunderlag; ett som omfattar entreprenad av badhus, gym, camping 

och restaurang, samt ett förfrågningsunderlag som omfattar övrig verksamhet 

som ingår i Medleys avtal idag. 

Mikael Wallin (L) yrkar vidare: Att i upphandling av entreprenaden av Arena 

Grosvad skriva in krav på att entreprenörerna möjliggör platser för Daglig 

verksamhet. 

Stefan Carlsson (V) yrkar på förvaltningens förslag alternativ 3. 

Hugo Andersson (C) och Stefan Ackeryd (KD) yrkar bifall till 

kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Inge Jacobsson (M) yrkar bifall till Mikael Wallins (L) yrkande. 

Kai Hallgren (SD) yrkar bifall till Torgny Maurers (SD) yrkande. 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns fyra förslag till beslut och ställer dessa var 

och en för sig på bifall eller avslag. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag, 

och avslår Torgny Maurers (SD) yrkande, Mikael Wallins (L) yrkande och 

Stefan Carlssons (V) yrkande. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att Finspångs kommun går ut med ett förfrågningsunderlag som omfattar 

entreprenad av badhus, gym, camping och restaurang. Detta alternativ för med 

sig att Finspångs kommun tar tillbaka drift och skötsel kring vad som presenteras 

under beskrivningen av ärendet. 

Reservationer 

Torgny Maurer, Kai Hallgren, Sven-Inge Eriksson, Nathalie Pettersson, Evelina 

Gustafsson, Gerd Femerström och Börje Axelsson (alla SD) reserverar sig mot 

beslutet till förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande. 

Mikael Wallin, Britt-Marie Hamnevik Söderberg (båda L), Inge Jacobsson, Carl-

Gustaf Mörner, Ritha Andersson, Rune Larsson, Lilian Bressler, Ralph 

Kronholm och Christer Forsshéll (alla M) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för Mikael Wallins (L) yrkande. 

- - - - - 
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2021-§ 118   Dnr: KS.2018.0520 

 

Samråd om detaljplan för Bränntorp 3:1 m fl 

Bakgrund till ärendet 

Syftet med detaljplanen är att modernisera planbestämmelserna och utöka 

byggrätten för en- och tvåbostadshus. En stor del av bebyggelsen är uppförd på 

mark som inte får bebyggas enligt den gällande detaljplanen. Lagstiftning har 

ändrats vilket innebär att det inte längre är tillåtet att ge dispens i samma 

omfattning som tidigare vid bygglovsgivning. Det medför att kommunen har 

begränsat utrymme att bevilja bygglov till de som vill bygga ut eller utveckla sin 

fastighet. Utifrån att byggnader har uppförts som avviker mot nuvarande 

detaljplan så kan det innebära att det inte är möjligt att uppföra byggnad på 

samma plats om inte detaljplanen ändras. 

Planområdets avgränsning 

Området kring föreningshuset i Getnäs föreslås planläggas som centrumändamål. 

Omvandlingen av området ska ske med hänsyn till landskapets karaktär. 

Byggnadernas placering och utformning ska anpassas till befintlig terräng och 

större markingrepp ska undvikas. 

Bränntorp är ett fritidshusområde från slutet av 1960-talet som successivt har fått 

en allt högre andel permanentboende. Många av avloppen uppnår inte en 

godtagbar rening och markförhållandena i området är inte fördelaktiga för att 

anlägga nya enskilda avlopp. För att komma tillrätta med de miljöproblem som 

uppstått kommer kommunen att ansluta området till kommunalt vatten och 

avlopp. 

Gällande detaljplaner 

Hela området är planlagt sedan tidigare för samma ändamål.  

Finansiering 

Kostnaden för framtagande av detaljplanen föreslås belasta berörd verksamhets 

driftbudget. Planavgift kommer att tas ut i samband med bygglov. 

Delegation av antagandet 

Förvaltningen bedömer att antagandet av detaljplanen kan delegeras till 

kommunstyrelsen eftersom planen inte är av principiell beskaffenhet eller annars 

av större vikt. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att delegera beslutet att anta detaljplanen för Bränntorp 3:1 m fl till 

kommunstyrelsen i enlighet med 5 kap. 27§ plan- och bygglagen. 

- - - - - 
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2021-§ 119   Dnr: KS.2021.0222 

 

Borgensåtagande Finspångs missionsförsamling-upphör 

Beskrivning av ärendet 

Finspångs kommun har under många år gått i borgen för lån på Handelsbanken 

för Missionskyrkan. Ett beslut om kommunal borgen finns från 1991-06-27 

dnr1991.94 kf§78 och från Kommunfullmäktige 1994-06-30 dnr 1994.260 kf§71 

finns beslut om nedskrivning av borgensåtagandet. 

 

Finspångs kommun har under en tid fört dialoger med banken för att få 

borgensåtagandet att upphöra. En bekräftelse från Handelsbanken om upphört 

borgensåtagande har inkommit till kommunen den 31 mars 2021. Handelsbanken 

meddelar att borgensåtagande för Finspångs Missionsförsamling 825000-0919, 

avtal 21 753 202 har per dagens datum avslutats i sin helhet. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att upphäva tidigare beslut om borgensåtagande avseende Finspångs 

Missionsförsamling 

- - - - - 
 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 20 (27)  

Sammanträdesdatum  

2021-06-16  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 120   Dnr: KS.2020.1247 

 

Ekonomisk redovisning - tertial 1 2021 

Beskrivning av ärendet 

Kommunen har budgeterat ett positivt resultat för 2021 om 14,8 mnkr. 

Prognosen för helåret visar ett positivt resultat om 15,5 mnkr, en avvikelse med 

0,7 mnkr i jämförelse med budget.  
 

En av de största svårigheterna med prognosarbetet är att ingen vet hur länge den 

rådande pandemin pågår och när allt kan förväntas återgå till det vanliga. 

Sveriges kommuner och regioner (SKR) bedömer läget som så osäkert att de ger 

ett scenario istället för en prognos.  

 

Två av fem sektorer visar i sina prognoser för helåret ett underskott i jämförelse 

med budget. Underskotten finns inom sektorerna utbildning och social omsorg. 

Sektor social omsorg prognostiserar en avvikelse om 19,9 mnkr. Det största 

underskottet inom sektorn, 10,1 mnkr, avser köpta platser med stöd av lag om 

stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen (SoL). 

Underskottet för köpta platser är dock lägre än vad som beräknades i 

budgetarbetet då verksamheten kommer att minska med en plats totalt sett. 

Placeringar vuxna har en fortsatt hög kostnadsutveckling och redovisar ett 

underskott om 2 mnkr. Andra verksamheter som visar större underskott är 

försörjningsstöd, 5,7 mnkr och personlig assistans, 4,9 mnkr.  

 

Sektor utbildning prognostiserar ett underskott jämfört med budget om 8,2 mnkr. 

Underskotten finns inom grundskolan, 3,6 mnkr och inom gymnasiet, 8 mnkr. 

Förskolan, vuxenutbildningen och gemensamma verksamheter inom utbildning 

redovisar ett överskott med totalt 3,4 mnkr. De prognostiserade underskotten var 

kända redan i budgetarbetet vid årets början. Prognosen förutsätter att planerade 

och sökta statsbidrag erhålls och att redovisningar av genomförda insatser via 

statsbidrag godkänns. 

 

Resterande 3 sektorer prognostiserar ett överskott i jämförelse med budget. 

Sektor vård och omsorg, 1 mnkr, sektor samhällsbyggnad, 1 mnkr, sektor 

ledningsstab 2,6 mnkr. Inom sektor vård och omsorg prognostiseras ett 

underskott för hälso- och sjukvård, 2,6 mnkr, som beror på kostnader för 

skyddsmaterial. Särskilt boende prognostiserar underskott om 3,2 mnkr bland 

annat på grund av korttidsboendet Bönnern och ett mycket vårdkrävande ärende 

på korttidsavdelningen. Hemtjänsten redovisar överskott om 6,6 mnkr på grund 

av minskade hemtjänstvolymer. 

Finansenheten prognostiserar ett överskott om 21,1 mnkr varav 12,6 avser 

skatter och statsbidrag och 7 mnkr internbanken. 
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En viktig händelse som inte finns med i prognosen är att SKR beslutat att nya 

parametrar för livslängd ska användas vid beräkning av pensionsskulden. 

Konsekvensen för en genomsnittlig kommun beräknas bli en kostnadsökning om 

7- 8 procent.  

 

Inför tertial 1 har sektor samhällsbyggnad ramjusterats för nettoavskrivningar 

och nettoränta. Ersättningen med nettokostnaderna innebär att sektorerna får för 

faktisk merkostnad. Detta kommer att innebära att en viss del av avskrivningar 

och ränta finns tillgänglig inom kommungemensamma kostnader för 

innevarande år. I kommande budgetarbete regleras detta överskott. För 2021 

innebär det att 404 tkr för avskrivningar har ramjusteras till lokalpoolen. Budget 

för lokalpool har inte justerats under många år och posten visar underskott.  

 

Yrkanden 

Ulrika Jeansson (S), Frida Granath (S), Hugo Andersson (C), Inge Jacobsson 

(M) och Mikael Wallin (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut och att 

kommunfullmäktige beslutar enligt detta. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att ramjustera 404 tkr från posten avskrivningar till lokalpoolen inom 

medel för kommungemensamma kostnader för innevarande år 

  

2. Att godkänna den ekonomiska redovisningen för tertial 1 2021 

 

- - - - - 
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2021-§ 121   Dnr: KS.2021.0564 

 

Tillsättande av politisk kommitté med uppdrag att göra en 
översyn av styrdokument för det politiska arbetet inför 
mandatperioden 2023- 2026 

Beskrivning av ärendet 

Kommunfullmäktiges presidium föreslår att fullmäktige tillsätter en 

parlamentarisk grupp som får i uppdrag att inför mandatperioden 2023-2026 

göra en översyn av de styrdokument som reglerar det politiska arbetet. Till 

gruppen utses en ledamot från vart och ett av de politiska partierna som är 

representerade i fullmäktige. En av ledamöterna utses till ordförande och 

sammankallande för gruppen. 

Gruppen ska lägga fram förslag till revideringar av följande styrdokument: 

• Förtroendemannareglemente - Reglemente för arvoden och ekonomiska 

ersättningar för sammanträden och uppdrag för kommunen 

• Politisk organisation 

• Arbetsordning för kommunfullmäktige 

Gruppens arbete ska vara klart för beslut senast till fullmäktiges sammanträde i 

maj 2022. 

Dessa namn föreslås till gruppen: 

Jonny Persson (S), Åsa Johansson (C), Stefan Ackeryd (KD), Jonas Andersson 

(M), Ann-Britt Johansson (L), Torgny Maurer (SD), Stefan Carlsson (V) och 

Bengt Nordström (MP). 

Som ordförande och sammankallande för gruppen föreslås Jonny Persson (S). 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att tillsätta en parlamentarisk grupp som får i uppdrag att inför 

mandatperioden 2023-2026 lägga fram förslag till revideringar av 

följande styrdokument: 

- Förtroendemannareglemente - Reglemente för arvoden och ekonomiska 

ersättningar för sammanträden och uppdrag för kommunen, 

KS.2017.0182 

- Politisk organisation, KS.2018.1122 

- Arbetsordning för kommunfullmäktige, KS.2019.0594 
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2. Att välja en ledamot från vart och ett av de politiska partierna; Jonny 

Persson (S), Åsa Johansson (C), Stefan Ackeryd (KD), Jonas Andersson 

(M), Ann-Britt Johansson (L), Torgny Maurer (SD), Stefan Carlsson (V) 

och Bengt Nordström (MP) 

3. Att välja Jonny Persson (S) till ordförande och sammankallande för 

gruppen 

4. Att gruppens arbete ska vara klart för beslut i fullmäktige senast den 

senast till fullmäktiges sammanträde i maj 2022 

- - - - - 
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2021-§ 122   Dnr: KS.2020.1034 

 

Rapportering investeringar årsbokslutet 2020-12-31 

Beskrivning av ärendet 

Enligt kommunens ekonomistyrningsregler ska rapportering av pågående 

investeringar göras till kommunfullmäktige två gånger per år i samband med 

tertialbokslutet den 31 augusti och årsbokslutet. Rapporteringen ska innehålla 

budget, ackumulerat utfall, prognos, kommentar vid avvikelser och beräknat 

slutdatum. 

 

Kommunens sektorer följer löpande upp sina investeringsprojekt under året. 

Bland annat görs ekonomiska prognoser i beslutsstödsystemet insight och 

statusrapportering med kommentarer redovisas i stratsys. Förvaltningen 

överlämnar utifrån detta en rapportering av kommunens investeringar vid 

årsbokslutet 2020-12-31. 

 

Investeringsbudgeten uppgick totalt till 260 mnkr vid bokslutet. Av dessa medel 

var 65 mnkr beslutade för år 2020 i enligt med strategisk plan medan 42 mnkr 

avsåg beslut utöver plan. Flera projekt löper under flera år, 152 mnkr avsåg 

projekt överförda från föregående års investeringsbudget.  

 

Under året beslutade kommunfullmäktige om investeringar utöver plan. 

Kommunen förvärvade Hällestadgården från bostadsbolaget Vallonbygden i 

syfte att utöka antal boendeplatser. Under våren beslutade kommunfullmäktige 

att anslå 4,4 mnkr för iordningställande av lokaler i kommunhuset för att skapa 

förutsättningar för att inrymma kommunens förvaltning. Transportenheten 

medgavs även investeringsanslag utöver ram för inköp av fordon i syfte att sänka 

driftkostnaden och öka flexibiliteten vid eventuell förändrad verksamhet. 

 

Vid bokslutet uppgick upparbetade investeringsutgifter för 2020 till 127 mkr. 

Endast ett fåtal projekt hann att slutföras och avslutats, däribland inköp av fordon 

till transportenheten samt ny webbplats där det sistnämnda projektet visar 1 mnkr 

i lägre kostnad än beräknat. Sektor samhällsbyggnad ansvarar för flera stora 

infrastrukturprojekt som delvis medfinansieras av Trafikverket. Vid bokslutet 

avslutades te x projekt Butbro gång- och cykelbro där kommunens bruttokostnad 

blev 2,5 mnkr och bidrag erhölls med 1,2 mnkr. Coronapandemin har krävt 

mycket resurser både från chefer och andra nyckelpersoner vilket i många fall 

har försenat planerna för flera investeringar, flera stora projekt beräknas fortsätta 

även nästa år.  

Pågående investeringar som ännu inte hade färdigställts uppgick till budgeterade 

182 mkr, där prognosen för dessa totalt sett inte visade någon avvikelse. De 

flesta investeringsanslag återfinns inom sektor samhällsbyggnad som bland annat 

ansvarar för kommunens infrastruktur, fastigheter och exploatering. För år 2020 



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 25 (27)  

Sammanträdesdatum  

2021-06-16  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

avsattes 13,5 mnkr till reinvesteringar/underhållsinvesteringar inom anslaget 

fastighetsinvesteringar men flera projekt hann inte färdigställas under året. Inom 

anslag för exploatering fanns även ackumulerade medel för kommande 

exploateringar till förfogande. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att godkänna rapportering investeringar årsbokslutet 2020-12-31 

- - - - - 
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2021-§ 123   Dnr: KS.2021.0001 

 

Val av ny ledamot till sociala myndighetsnämnden samt val av 
ny ledamot till lärandeberedningen 

Beskrivning av ärendet 

På grund av Christina Dahls (M) bortgång behöver kommunfullmäktige välja en 

ny ledamot till sociala myndighetsnämnden, samt en ny ledamot till 

lärandeberedningen. 

På förslag är att välja Lilian Bressler (M) till ledamot i sociala 

myndighetsnämnden, och att välja Hugo Leo (M) som ledamot i 

lärandeberedningen. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att välja Lilian Bressler (M) till ledamot i sociala myndighetsnämnden 

2. Att välja Hugo Leo (M) till ledamot i lärandeberedningen 

- - - - - 

 
  



  

Kommunfullmäktige 

 

Protokoll 27 (27)  

Sammanträdesdatum  

2021-06-16  

 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

 

2021-§ 124 
 

Delgivningar 

Följande handlingar delges kommunfullmäktige: 

 

1. Partistöd Liberalerna 

2. Partistöd Moderaterna 

3. Partistöd Sverigedemokraterna 

4. Partistöd Centern 

5. Partistöd Vänsterpartiet 

6. Justerat protokoll, kommunstyrelsen 26 maj 

7. Protokollsutdrag Statistikrapport ej verkställda beslut enligt LSS och LoS 

 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Att anteckna ovanstående delgivningar till protokollet 

- - - - - 

 


